
Geachte raad, 

 

Dank voor de geboden gelegenheid om in te spreken over de uitkomsten van het stadsgesprek 

Energietransitie. 

Mijn naam is Raphaël van der Velde. Ik sta hier als lid van Vereniging Blauwvinger Energie en 

bestuurslid van WIJbedrijf Dieze Oost. Tevens ben ik inwoner van Spoolde en dus ook Zwolle. 

Daarnaast werk ik als energie-adviseur bij het adviesbureau Witteveen+Bos uit Deventer. 

Wat ik u vraag zijn 7 zaken: 

1. Daadkracht, duidelijkheid en doorzettingsvermogen om op zo kort mogelijke termijn een 

helder plan op te stellen om Zwolle klimaatneutraal te maken waarbij we zoveel mogelijk 

kijken wat we hier in Zwolle kunnen doen en pas in laatste instantie kijken hoe elders ons 

probleem kan worden opgelost. Daarbij zowel naar elektriciteit, gas als mobiliteit kijken. 

2. Maximale samenwerking met initiatiefnemers binnen de bevolking en het bedrijfsleven die 

duurzame projecten willen realiseren; Als de initiatieven binnen wettelijke (milieu)kader 

past dan geen aanvullende belemmerende eisen formuleren; 

3. Een duurzaamheidslening openen waarmee ook mensen met een smallere beurs mee 

kunnen doen met de energietransitie 

4. Samen met Enexis een plan uitrollen voor het voor 2035 (aard)gasloos maken van de stad; 

5. Samen met Vitens een plan maken voor maximale inzet van Geothermie en Warmte Koude 

Opslag die geen bedreiging vormt van de drinkwaterwinning 

6. Samen met de woningcorporaties een plan maken voor het versneld realiseren van Isolatie 

en duurzame warmtevoorziening. 

7. Alle gemeentelijke gebouwen op zeer korte termijn klimaatneutraal te maken; 

Ik denk dat de gemeente uit het grote aantal deelnemers aan het stadsgesprek Energietransitie kan 

afleiden dat de energietransitie leeft onder de bevolking. Mijn zoon van 13 wilde ook mee na het zien 

van de Lübach uitzending over het klimaatkonijn waarin duidelijk werd dat klimaat geen issue was in 

de onderhandelingen tussen de coalitiepartners. Dit maakte hem zeer ongerust. Ik voel zelf ook deze 

onrust als ik alle berichten hoor over de stijgende temperatuur, verdwijnende Noordpool, oorlogen 

die ontstaan door klimaatverandering en die volksverhuizingen op gang brengen naar gebieden waar 

nog wel geleefd kan worden.  

Ik en met mij alle andere leden van Vereniging Blauwvinger Energie en de honderden inwoners die 

het windmolenproject Voorst steunen maken zich zorgen dat we ook in Zwolle te lang blijven praten 

en niet tot daden overgaan.  

Hoewel Urgenda heeft aangetoond dat er in Nederland voldoende juridische middelen bestaan om 

de overheid tot een grotere ambitie en daden aan te zetten, ga ik ervan uit dat we in Zwolle niet op 

die manier het beste uit elkaar naar boven halen. De energietransitie is namelijk niet iets van alleen 

de burgers of de bedrijven of de overheid of links of rechts, maar is van ons allemaal. En er zijn 

voldoende redenen te bedenken waarom we hier met zijn allen de schouders onder willen zetten, te 

beginnen met een mooie toekomst voor onze kinderen. 



Vorige week had ik het genoegen Ed Nijpels die de uitvoering van het klimaatakkoord coördineert te 

mogen aanhoren. (Hij is tevens de uitvinder van het klimaatkonijn van Lübach, moet u echt eens 

bekijken als u het filmpje nog niet heeft gezien!) Hij analyseerde dat de geschiedenis leert dat 

innovaties en veranderingen pas tot stand komen als de overheid besluiten neemt. Deze besluiten 

bieden ondernemers maar ook inwoners zekerheid. Die zekerheid hebben wij nodig om te kunnen 

investeren in innovatieve duurzame oplossingen. 

Als voorbeeld:Elektrische auto’s in de binnenstad komen er pas als diesel en benzine geen plek meer 

hebben en als de financiële steun aan fossiele brandstoffen wordt beëindigd. De fossiele 

brandstofindustrie is namelijk de meest gesubsidieerde tak van energie. 

Zoals gisteren te zien was in het nieuws hebben de ondernemers en overheid In Texas, het oliehart 

van de VS, ook ontdekt dat duurzame energie meer geld oplevert dan olie. Olie en gas worden steeds 

duurder en duurzame energie steeds goedkoper. Daarmee wordt duurzame werkgelegenheid in de 

regio en een betere concurrentiepositie voor bedrijven in de regio gecreëerd. 

Een zeer verontrustend feit dat Ed Nijpels wist te vertellen is dat we uiterlijk tot 2035 de tijd hebben 

om onze CO2 uitstoot tot 0 terug te brengen willen we maximaal twee graden temperatuurstijging 

veroorzaken. Dat betekent dat we per direct moeten beginnen om ons gasverbruik en grijze 

stroomverbruik terug te dringen. Woningcorporaties, bedrijven en inwoners die namelijk nu nog in 

gas gestookte installaties investeren zullen pas over 15 jaar voor de keus staan om een meer 

duurzame technologie te kiezen. Dan is er nog 3 jaar tot het jaar 2035! Investeren in gas moet dus 

per direct stoppen! 

Als vereniging van bezorgde maar ondernemende inwoners van Zwolle hebben wij in de afgelopen 

jaren diverse initiatieven genomen om in onze eigen leefomgeving te werken aan onze eigen 

duurzame energievoorziening. We hebben diverse collectieve zonepanelen acties opgezet, een 

WIJbedrijf Dieze Oost opgericht en zijn nu bezig met de voorbereiding van een pilot gericht op 

collectieve PV-installaties, energiebesparing en warmtepompen per woonwijk. Daarbij werken we 

nauw samen met ondernemers uit de stad en regio en inwoners in de wijk. Maar ook richten we ons 

op samenwerking met woningcorporaties, kerken en sportverenigingen. Ook zetten we ons in voor 

een Zwols Klimaatakkoord met alle initiatief nemers in de stad. Samen met andere coöperaties in de 

Provincie zijn we bezig nog dit jaar een duurzaam energiebedrijf op te richten dat de winst terug laat 

vloeien in lokale duurzame energieprojecten. En zoals iedereen bekend werken we samen met 

Scania en Windesheim om ook windenergie in Zwolle een plek te geven.  

 

O.a ons initiatief voor het WIJbedrijf is door de gemeente nu al enkele jaren van harte gesteund 

waarvoor wij de gemeente danken. De energietransitie is namelijk pionieren en ontdekken wat wel 

en niet werkt en vereist doorzettingsvermogen. Bij Dieze Oost heeft dit uiteindelijk na veel 

uitproberen geleid tot PV panelen op VVE-complexen en een sportvereniging.  

Ook voor onze andere initiatieven vragen wij de steun van de gemeente.  

Kortom ik wens u daadkracht, doorzettingsvermogen en duidelijkheid voor een duurzaam Zwolle 

samen met inwoners en bedrijven. Wij dragen graag ons steentje bij, zoals we nu al doen! 


